

Title (en)

Chair, particularly an office chair.

Title (de)

Stuhl, insbesondere Bürostuhl.

Title (fr)

Chaise, notamment chaise de bureau.

Publication

EP 0368002 A1 19900516 (DE)

Application

EP 89118760 A 19891010

Priority

DE 3837727 A 19881107

Abstract (en)

In the chair having the so-called synchronous adjustment technique for the seat support and the backrest support (19), the underframe (15) of the seat is constructed as a hollow forked body which is largely open towards the bottom and consists of a base part (15.1) and two fork prongs (15.2 and 15.3), in which forked body the suspension elements provided for the suspension of the backrest part and the adjustment mechanism for all the suspension elements are arranged in a space-saving and easily operable manner. The hollow forked body thus serves simultaneously for concealing and as a protective covering for the said parts. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei dem Stuhl mit sog. Synchronverstelltechnik für den Sitzträger und den Rückenlehnenträger (19) ist das Sitzuntergestell (15) als hohler und nach unten weitgehend offener, aus einem Basisteil (15.1) und zwei Gabelschenkeln (15.2 und 15.3) bestehender Gabelkörper ausgebildet, in welchem die zur Federung des Rückenlehnenanteiles vorgesehenen Federungselemente und der Verstellmechanismus für alle Federungselemente raumsparend und leicht bedienbar angeordnet sind. Der hohle Gabelkörper dient also gleichzeitig zur Verkleidung und zur Schutzabdeckung der genannten Teile.

IPC 1-7

A47C 1/032

IPC 8 full level

A47C 1/032 (2006.01)

CPC (source: EP)

A47C 1/03255 (2013.01); **A47C 1/03283** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 8607194 U1 19860430
- [Y] EP 0205097 A2 19861217 - FROESCHER AUGUST GMBH CO KG [DE]
- [A] EP 0250207 B1 19920610
- [A] EP 0049310 A1 19820414 - WILKHAHN WILKENING & HAHNE [DE]

Cited by

EP1468633A1; ES2142185A1; DE4324543A1; DE4324543C2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0368002 A1 19900516; DE 3837727 A1 19900510

DOCDB simple family (application)

EP 89118760 A 19891010; DE 3837727 A 19881107